
Besten, 
  
Op de eerste plaats complimenten voor dit initiatief. Morele dilemma’s zijn 
aan de orde van de dag, ook voor de accountant. Waar ik voor wil 
waarschuwen is het feit dat we onze (wettelijke) rol naar het 
maatschappelijk verkeer wel duidelijk moeten afbakenen. De NBA en ook 
menig accountant(skantoor) wil onze (wettelijke) rol steeds verder 
oprekken en verbreden. Hier en daar wellicht ook commercieel gedreven! 
Zie ook de opvattingen van het beroep hierover omtrent het vervullen van 
de zogenoemde poortwachtersfunctie. Wellicht wenselijk maar de 
buitenwereld, ook bestuurders, begrijpen het niet altijd meer zeker in 
relatie met die wettelijke controle en de afgegeven accountantsverklaring. 
Hier ligt volgens mij een aardige verwachtingskloof! Ik merk dat ook in mijn 
ervaringen in mijn rol van toezichthouder en commissaris. 
Kortom, wat valt er nu wel onder de strekking van deze verklaring en wat 
niet. Zie ook de links naar twee artikelen welke ik hierover eerder op 
Accountant.nl heb geschreven: NBA, houd je bij je leest (2020) en Een 
accountant heeft toch ook een geweten! (Juli 2021). 
Ik zou dus een duidelijke knip willen maken tussen de controle van 
financiële informatie (de jaarrekening) en de niet-financiële informatie 
(integriteit, duurzaamheid, klimaat, milieu etc). De jaarrekening betreft dan 
alleen de wettelijke controle welke duidelijk wordt afgebakend èn 
gecommuniceerd (uitgelegd) naar de samenleving. De overige 
onderwerpen worden apart aanbesteed en onderzocht, zijn naar mijn 
mening ook niet kalenderjaar gebonden en vallen ook niet onder de 
strekking van een accountantsverklaring. Overigens zal het publieke 
belang van niet-financiële informatie naar mijn mening steeds verder 
toenemen, misschien nog wel belangrijker worden dan de financiële 
informatie. De samenleving, zeker de jongere generatie, wordt als het gaat 
om duurzaamheid en morele dilemma’s (terecht) steeds kritischer. Hoe je 
het ook wendt of keert en wat we ook gaan doen, blijf het goed uitleggen 
naar de samenleving. Ik noem dat “meer doen aan 
perceptiemanagement”: wat is de perceptie (het beeld, de beeldvorming) 
van de samenleving omtrent ons handelen en gedane uitingen en wordt 
onze rol en opdracht daarbij nog wel goed begrepen? 
Tot zover, veel succes en natuurlijk altijd bereid om het een en ander 
verder toe te lichten. 
 
https://www.accountant.nl/discussie/opinie/2020/2/nba-houd-je-toch-gewoon-bij-je-leest/?search=true# 
 
https://www.accountant.nl/discussie/opinie/2021/7/een-accountant-heeft-toch-ook-een-geweten/?search=true 

  
 
Hartelijke groet, 
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